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  1. Danny Ruige West-Terschelling

  2. Pim Werner Baaiduinen

  3. Taco Lugt West-Terschelling

  4. Jan Jongsma Oosterend

  5. Jan Smit Midsland

  6. Maamke van Zwol Landerum

  7. Hilda Lok Midsland

  8. Robin Medemblik West-Terschelling

  9. Rieme-Jan Tjittes Landerum

 10. Floor Lagerweij Midsland

 11. Piet Luidenga Midsland

 12. Alexander Kuiper Hoorn

 13. Rients Terpstra Hoorn

 14. Nienke Terpstra Hoorn

 15. Gerrit-Jan Moes West-Terschelling

 16. Ally Wiegman-Faas Baaiduinen

 17. Jeltje Hoekstra-Sikkema Boornzwaag
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Beste Eilanders,
Terschelling is een gemeente om van te houden. We wonen op een fantastische plek met volop kansen. 
Dag in, dag uit zetten onze lokale politici zich in om deze plek nog mooier te maken. 
In de afgelopen vier jaar hebben we laten zien dat de VVD het verschil kan maken. We hebben als VVD 
bestuursverantwoordelijkheid genomen, we hebben constructief samengewerkt en we hebben een aantal 
belangrijke stappen kunnen zetten. We hebben samen mogelijkheden gecreëerd voor woningbouw die tot 
voor kort nog ondenkbaar leken. We hebben in Corona-tijd veel met inwoners en ondernemers gesproken 
en we hebben maatregelen kunnen nemen die hen in die moeilijke tijd verder konden helpen. We hebben 
samen met jullie eilanders de schouders eronder gezet. 
De Corona-periode heeft weer eens extra duidelijk gemaakt hoe belangrijk samenwerking is. Daar waar 
elders in Nederland er duidelijk sprake is van polarisatie hebben we op Terschelling kunnen zien hoe ie-
dereen samenwerkt. Niet tegen elkaar, maar met elkaar en met respect voor elkaars mening. Want dat we 
een duidelijke mening hebben op Terschelling is helder en hoeft wat ons betreft ook nooit te veranderen. 

Topprioriteit van de VVD:
goed en betaalbaar wonen voor alle eilanders.
Afgelopen vier jaar zijn veel van onze ideeën uitgewerkt en kan er sneller gebouwd worden. Maar het gaat 
volgens ons nog niet snel genoeg. Onze jeugd verdient een eigen huis en hoort niet in schuurtjes te 



Op woensdag 16 maart 2022 
zijn op Terschelling de 

gemeenteraadsverkiezingen. 
De keuze is aan jou!

varen voor Terschelling. Een hel-
dere koers met behoud van de 
eilander zelfstandigheid en met 
behoud van het eilander eigene, 
een koers naar een goede toe-
komst voor Terschelling. 

Namens het bestuur van de VVD 
Terschelling,

Lijsttrekker Danny Ruige.

of voor personeelsverblijven. 
Braakliggende gronden moeten 
pragmatisch benut worden, we 
weten allemaal hoelang het 
duurt voordat definitieve plan-
nen zijn gerealiseerd. 
Lees meer over onze plannen in 
het verkiezingsprogramma van 
de VVD op Terschelling 2022-
2026. In dit programma geven 
we de koers aan die wij willen 
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wonen. Jullie als jongeren willen 
een eigen gezinsleven opbouwen 
en dat is jullie recht. En toch lukt 
het heel vaak niet. Niet omdat 
jullie een huis niet kunnen beta-
len, maar simpelweg omdat het 
huis er niet is. Dus gaan we wo-
ningen bouwen en wel snel. Niet 
oeverloos in gesprek met Provin-
cie en omgeving, maar vuist op 
tafel, aanpakken en doorpakken. 
De gemeente heeft grond in 
bezit. Die grond willen we benut-
ten voor woningbouw. Is wo-
ningbouw op korte termijn niet 
mogelijk dan gaan we die terrei-
nen in eerste instantie benutten 
voor tijdelijke vergunningen voor 
Tiny-houses of container-
woningen. Want dan heb je 
tenminste een plek in afwachting 
van wat beters, of om te wonen



WE HEBBEN HARD GEWERKT
We hebben constructief deelgenomen aan het college de afgelopen 
periode. We hebben de stabiele bestuursperiode van 2014-2018 
kunnen continueren. 
De coalitie heeft hard gewerkt om het Eilandakkoord uit te voeren en 
daarbij is duidelijk ruimte geweest voor het eiland en andere politieke 
partijen die niet in de coalitie zaten om hun inbreng te geven. Vanaf 
2018 heeft de VVD in een coalitie met de PvdA het stabiele bestuur 
voortgezet. En dat is nodig, omdat Terschelling dat verdient. Geen 
gedoe of politieke spelletjes, maar constructief samenwerken. Geen 
negatieve energie in bijzaken, maar inzet op hoofdzaken. 
En al zal niet alles vlekkeloos of snel genoeg gegaan zijn: ook daarin 
werd gewerkt met wederzijds respect en begrip voor elkaar. Scherpe 
debatten zijn goed om iedereen op scherp te houden, het gezamen-
lijk beoogde resultaat stond altijd voorop.  

We willen ons sterk maken om de komende periode nog verder te 
werken aan het onderling vertrouwen, samen met alle eilanders. 
Professioneel besturen met hart voor het eigene van het eiland was 
ons motto en dat zal het ook blijven. 

NU GAAN WE KOERS GEVEN AAN DE TOEKOMST 
Wij hebben er vertrouwen in dat we de stabiliteit hebben gecre-
eerd die nodig is als het gaat om onze zelfstandigheid als gemeente. 
Ook de hogere overheden kijken mee naar de bestuurskwaliteit op 
Terschelling en dan is een professioneel, stabiel en degelijk bestuur 
onontbeerlijk. Het is nu tijd om voor langere tijd vooruit te kijken en 
er voor te zorgen dat de gemeente voor onze inwoners, ook onze 
jonge inwoners, aantrekkelijk blijft om te leven en te werken. Leven 
en werken in balans, wonen en werken in balans en open staan voor 
zaken die nodig zijn om het voor nieuwe generaties aantrekkelijk te 
houden inwoner te zijn en blijven van Terschelling. 
En dat betekent ruimte bieden met oog voor het algemene belang en 
dat kan ook betekenen dat er soms nee gezegd moet worden. 
We willen duidelijk en concreet zijn in wat we willen en waarom, ook 
in wat we niet willen en waarom niet. Het algemene belang voor 
Terschelling staat daarbij altijd voorop.  
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Dellewal
De VVD Terschelling was en is 
tegen woningbouw op Dellewal 
(locatie oude dancing). 
Er was geen meerderheid voor 
het plan van de VVD om tegen 
boekwaarde grond aan Hotel 
Schylge te verkopen. En er is een 
raadsbesluit om over te gaan tot 
woningbouw. De VVD heeft af-
gelopen periode dat raadsbesluit 
gerespecteerd. Inmiddels zijn 
de woningen nog niet gebouwd 
en willen wij alsnog een nieuw 
initiatiefvoorstel neerleggen om 
de grond te verkopen aan Hotel 
Schylge, onder voorwaarden dat 
de rest van het gebied omge-
vormd wordt tot duingebied en 
natuur. Het mooie uitzicht over 
de baai en de haven vanaf de 
hoofdweg moet daarbij geres-
pecteerd worden. 
De nieuwe woningen hebben 
wat ons betreft veel te veel 
impact op het natuurgebied en 
dragen ook niet echt bij tot een 
oplossing voor de woningnood. 
De bunkerwoningen mogen wat 
de VVD betreft intact blijven. 
Deze zijn geschikt 
te maken voor 
starters en 
jongeren.

Dus:
- Hebben we vaste koers gehouden voor wat betreft onder- 
  linge samenwerking en contacten met onze inwoners en
  ondernemers
- Zijn we gestopt met kijken waarom iets niet kan, maar kijken 
  we hoe het wél kan
- Hebben we samen oplossingen ingevoerd voor woningbouw 
  met beleidsregels
- Hebben we ondernemers en inwoners geholpen met maat-
  regelen om de Corona-tijd zo goed mogelijk door te komen
- Hebben we de financiën op orde. 
- Zijn we blijven werken aan het onderling vertrouwen. 
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Een lokale liberale volkspartij voor alle Terschellingers
Bij de VVD gaat het om de waarden vrijheid, verantwoordelijkheid, verdraagzaamheid, sociale rechtvaar-
digheid en gelijkwaardigheid van mensen. Alles wat we doen gaat vanuit die principes. 
Op het eiland profileren wij ons niet als landelijke partij, maar zijn wij een echte “Lokale Liberale Partij” en 
we lopen niet aan de leiband van Den Haag. 
Doordat we een landelijke partij zijn, zijn de lijntjes met Den Haag en de Provincie Fryslân kort. 
Al jarenlang investeert de VVD in contacten met zowel de landelijke Kamerleden en bewindspersonen als 
met provinciale gedeputeerden en statenleden. Die contacten zijn onontbeerlijk gebleken. Immers op het 
eiland heb je meer dan gemiddeld in andere (Friese) gemeenten te maken met andere overheden.  
En dan red je het niet zonder een goed opgebouwd netwerk buiten het eiland. 
Dit helpt in discussies rond de veerdienst, rond het beheer van het waddengebied, rond gaswinning, rond 
de waddentoets, rond het sociaal domein, rond het onderwijs en vele andere zaken.

VVD Terschelling - Lokaal sterk, met een landelijk en provinciaal netwerk

WONEN
Wonen blijft voor de VVD abso-
luut topprioriteit de komende 
periode. We hebben allemaal 
recht op een goed dak boven 
ons hoofd. En we willen dat onze 
kinderen en onze werknemers 
een fatsoenlijke woonplek op 

het eiland kunnen vinden. Dat is 
essentieel voor de leefbaarheid. 
De mogelijkheden om te wonen 
is voor alles wat op Terschelling 
gebeurt een onmisbare schakel:

Voor de toekomst: 
Voor jongeren en starters, die 
ondertussen ook hun leven 

zelfstandig op Terschelling vorm 
willen geven, hier willen blijven 
en hier willen wonen en werken.
 
Voor de werkgelegenheid en 
economische belangen: 
Voor bedrijven en andere werk-
gevers is het een steeds groter 
knelpunt om vast personeel of 



mede op ons verzoek het wo-
ningcontingent losgelaten voor 
wat betreft inbreidings- en invul-
locaties. In die zin zijn er vanuit 
de Provincie geen beperkingen. 
Toch blijft  er voortdurend amb-
telijk discussie over het aantal 
woningen dat gebouwd mag 
worden. We vinden dat er meer 
op moet worden ingezet dat de 
Provincie de regie loslaat daar 
waar het inbreiding tussen be-
staande woningbouw betreft en 
meer in gesprek gaat daar waar 
het uitbreiding van woningbouw 
betreft. 

De woonvisie moet worden 
geëvalueerd en herzien
De VVD vindt dat er teveel 
nadruk is geweest op sociale 
huur- en koopwoningbeleid. De 
categorie mensen die daar een 
beroep op kunnen doen is echter 
beperkt. Er moet meer ingezet 
worden op bouw van betaalbare 
woningen (zowel koop als huur) 
voor jonge mensen en jonge 
gezinnen die niet een beroep 
kunnen doen op de sociale sec-
tor, maar wel zitten te springen 
om een huis. Ook kan het veel 
opleveren als er gebouwd kan 
worden voor ouderen, zodat die 
door kleiner en meer geschikt 
te gaan wonen hun woningen 
beschikbaar maken voor jonge 
gezinnen.  
Na de beleidsregels ‘wonen’ die 

ruimte gaven voor woningbouw 
op erven en inbreidingsloca-
ties wordt het nu tijd voor een 
volgende stap. Dit willen wij in de 
woonvisie terugzien. 

De VVD ziet daarbij verder de 
volgende kansen. Wij blijven niet 
steken bij vage plannen, maar 
zijn concreet en daadkrachtig:  
 
•  Het gaat bij starters en door-
stromers lang niet altijd om soci-
ale huur- of koopwoningen. Wij 
willen voor die groep betaalbare 
en haalbare woningen realiseren. 

•  Kangoeroe-wonen in daarvoor 
geschikte woningen en boerderij-
en toestaan zonder beperkingen 
in maten en oppervlakte, zodat 
ouders en kinderen op de locatie 
als zelfstandige gezinnen kunnen 
leven. 

•  Recreatieappartementen in 
woningen mogen onder voor-
waarden omgezet worden in ap-
partementen voor permanente 
bewoning, mits het ruimtelijk en 
planologisch goed inpasbaar is.

•  Door het verstrekken van een 
tijdelijke omgevingsvergunning 
wordt, als de recreatieapparte-
menten en  -woningen daarvoor 
geschikt zijn, toegestaan dat er 
tijdelijk permanent gewoond
wordt. 
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seizoensmedewerkers te vinden 
als er geen woningen beschik-
baar zijn. 

Voor urgente situaties: 
Mensen die urgent een woon-
plek nodig hebben in verband 
met persoonlijke omstandighe-
den.

Voor zorg: 
Ouderen die vanwege hun leef-
tijd en zorgbehoefte een andere 
woning nodig hebben en daar-
naast zijn er onvoldoende wonin-
gen voor zorg-personeel.

Voor het onderwijs: 
Scholen zijn voor hun voortbe-
staan en aanwas afhankelijk van 
jonge gezinnen die op het eiland 
wonen.

Afgelopen periode zijn een aan-
tal maatregelen die de VVD in 
het vorige verkiezingsprogramma 
als versnellingsmogelijkheid had 
benoemd uitgevoerd. 

Toch blijft de woningnood een 
groot probleem. En dat is niet 
iets van de laatste jaren, dit 
speelt al tientallen jaren. En 
dat is te gek voor woorden! 
We hebben werkgelegenheid, 
maar we kunnen onze banen 
nauwelijks invullen vanwege 
een gebrek aan een deugdelijke 
woonplek, ondanks bouw van 
nieuwe woningen de afgelopen 
periode. Uiteraard is er ge-
bouwd, maar de woonvormen 
zijn veranderd. Gezinnen splitsen 
op door echtscheidingen, er zijn 
meer één-persoonshuishoudens, 
er zijn andere woonwensen. 
We moeten ons gaan richten 
op die behoefte aan andere 
woonvormen.  Een gevolg van 
deze schaarste is bovendien dat 
woningen onbetaalbaar worden 
voor eilanders. 
Ondertussen heeft de Provincie 



•  De gemeente zorgt ervoor dat 
het eigen gemeentelijke vast-
goed niet leeg staat maar wordt 
gebruikt, zeker daar waar het om 
woningen gaat.

•  De locatie CNL wordt heront-
wikkeld zodra de Tonnenloods 
is gerealiseerd. Mooi voor een 
combinatie voor zowel senio-
ren als jongeren. We willen de 
toekomstige bewoners het plan 
laten bedenken en de gelegen-
heid bieden dit samen met de 
gemeente te ontwikkelen.

•  We willen eilander creatieve 
ideeën, bijvoorbeeld het realise-
ren van een groep huizen voor 
jongeren en starters omarmen 
en realiseren. 

•  De gemeente heeft grond. Die 
grond willen we waar mogelijk 
benutten voor woning bouw, 
eventueel tijdelijke woningbouw 
(Tiny-houses). Is de grond daar-
voor vanwege natuur- of ande-
re belangen niet geschikt, dan 

willen wij met Staatsbosbeheer 
of andere grondeigenaren die 
grond ruilen voor wel geschik-
te locaties. Invullocaties die 
daarvoor geschikt zijn willen wij 
benutten voor vrije sector wonin-
gen.

•  De Stoek in Hoorn wordt 
verplaatst naar het gebied bij het 
JOK. Vier vliegen in 1 klap: Hoorn 
krijgt een prachtig nieuw mo-
dern multifunctioneel dorpshuis, 
de school krijgt een prachtige 
multifunctionele (sport)ruimte 
vlakbij ter beschikking, er kan 
een samenwerking met de Folks-
hegeskoalle opgezet worden en 
er komt bij de Dorpsstraat ruimte 
ter beschikking voor woning-
bouw. Deze willen we voor star-
ters en jonge gezinnen geschikt 
maken. 

We houden daarbij rekening 
met landelijke regelgeving, maar 
stellen zelf geen nadere beper-
kende regels voor. De regels die 
er al gelden ter bescherming van 

de omgeving en van het karak-
ter van Terschelling blijven van 
kracht. 
Op langere termijn kijken we 
naar alle mogelijkheden die zich 
aandienen om er voor te zorgen 
dat we aan onze huisvestings-
vraag kunnen voldoen. 
De woningcorporatie is belang-
rijk, maar daar blijven we niet op 
wachten. 
Voor invulling van de bouwopga-
ve worden naast afspraken met 
de woningcorporatie particuliere 
initiatieven omarmd. Zelfs als die 
niet onmiddellijk in het plaatje 
passen van ons huidig beleid qua 
locatie. We benaderen het met 
een open blik en kijken onder 
welke voorwaarden het mogelijk 
zou kunnen zijn, uiteraard wel re-
kening houdend met landschap-
pelijke inpassing. Immers de 
middensector die niet in aanmer-
king komt voor sociale woningen 
mag niet vergeten worden.  Wat 
de VVD betreft is daarbij speciale 
aandacht voor een snelle realisa-
tie van woningbouw in Hoorn en 
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komst betaalbaar en haalbaar 
maken. Er moet dan eerst heel 
duidelijk worden in welke prijs-
klasse er gebouwd moet worden 
en waar de meeste behoefte 
(aan) is. 

Voor wat betreft het realiseren 
van woningen blijft welstand 
een belangrijk thema.  De Om-
gevingswet geeft de ruimte om 
welstandsbeleid af te schaffen. 
De Welstandsnota is verouderd. 
De VVD wil het eilander eigene 
bewaken en bewaren en ziet in 
het welstandsbeleid een goed 
hulpmiddel. Een mooi Terschel-
ling is essentieel om toeristen 
te blijven trekken. Niet door 
alles dicht te timmeren maar 
door goed te omschrijven wat 
onze intenties in elk gebied zijn. 
Experimenten in gebieden die 
authentiek zijn en een eilander 
karakter hebben horen niet tot 
onze agenda. Een open oog voor 
ontwikkelingen die de duurzaam-
heid bevorderen wel. Dat be-
tekent dat, wat de VVD betreft, 

we het niet tot in detail regelen, 
maar wel heel duidelijk aange-
ven welk beeld ons voor ogen 
staat.  In gebieden zoals West 
aan Zee en Midsland aan Zee zijn 
wij voorstander van de ontwik-
kelingen zoals die nu zijn ingezet. 
In gebieden zoals bijvoorbeeld 
Oud-West zien wij graag bebou-
wing die aansluit op een authen-
tieke en traditionele uitstraling. 
In het buitengebied zijn wij voor 
bebouwing die aansluit op de 
traditionele Terschellinger bouw. 
Nieuwbouwwijken die moge-
lijk ontstaan krijgen een nieuw 
beeldkwaliteitsplan, passend bij 
de plaats waar de wijk komt. En 
dat kan wat de VVD betreft dus 
een totaal andere beeldkwaliteit 
zijn, maar ook een hele authen-
tieke traditionele uitstraling. 

Oost-Terschelling. De gemeente 
realiseert verder zelf of in een 
publiek-private constructie een 
aantal doorstroomappartemen-
ten, waarin voor een bepaalde 
categorie mensen tijdelijk voor 
een periode van maximaal 2 jaar 
gewoond kan worden.
Kansen die ontstaan doordat er 
locaties te koop komen worden 
alleen door de gemeente opge-
pakt en aangekocht als er geen 
particulier initiatief mogelijk is en 
er een duidelijke ontwikkelloca-
tie kan ontstaan voor compacte 
woningbouw voor het midden-
segment of voor ouderen die 
niet voor de sociale woningbouw 
in aanmerking komen.
Voor grotere woningbouw-
projecten wordt gezocht naar 
uitbreidingslocaties, waarbij de 
gemeente grond kan uitgeven. 
De dorpen Hoorn, Midsland en 
omgeving en West-Terschelling 
hebben daarbij speciale aan-
dacht. We willen daarbij alle 
opties bekijken die het voor de 
doelgroepen nu en in de toe-



ECONOMIE
Het ondernemersklimaat
De ondernemers van Terschelling 
zijn enorm belangrijk voor ons 
eiland. De VVD wil dat de dienst-
verlening bij de gemeente erop 
gericht is de ondernemers zo vlot 
en volledig mogelijk te helpen. 
Ondernemers met initiatieven 
moeten ruimte krijgen om te 
kunnen ondernemen. Kijken naar 
hoe het wél kan, in plaats van 
wat er niet kan!  Ondernemers 
zijn zich er erg van bewust dat dit 
nooit ten koste mag gaan van het 
eilander eigene en het eilander 
belang, maar hebben oog voor 
het behoud van het karakter 
van het eiland en het belang 
van duurzaamheid. Alleen een 
aantrekkelijk eiland zorgt voor 
een blijvende toestroom aan 
toeristen. Kwaliteitsverbetering 
en vernieuwing staat wat de VVD 
betreft voorop.
Door het optimaliseren van de 
lokale omstandigheden draagt de 
gemeente bij aan een goede con-
ditie van het bedrijfsleven. We 
willen dat er regel¬matig contact 

is met belangenverenigingen. 
Het Recreatieplatform is daarbij 
van wezenlijk belang. Het advies 
dat hij gevraagd en ongevraagd 
geeft bij gemeentelijke voorstel-
len wordt serieus meegewogen 
bij de besluitvorming zodat het 
belang voor toerisme en recrea-
tie op een goede manier wordt 
getoetst.  De medewerkers van 
de  gemeente hebben compe-
tenties die gericht zijn op toe-
risme en recreatie en die mee 
kunnen denken ter bevordering 
van het ondernemersklimaat van 
Terschelling. 

Minder regels
De VVD geeft ondernemers de 
ruimte zolang de ruimte van 
anderen niet in de knel komt. Ge-
detailleerde regels, overbodige 
vergunningen, papier¬werk, en 
trage, niet op elkaar afgestemde 
procedures belemmeren onder-
nemers en burgers. Wij zijn dan 
ook voor zoveel mogelijk dere-
gulering en optimalisering van 
de dienstverlening. Wij willen 
voorkomen dat de eilanders en 
het eilander bedrijfsleven onno-
dig last ondervinden van regels.

De wetgeving rond natuurbe-
scherming en Natura2000 mag 
niet zoveel ingewikkelde regel-
geving opleveren dat de vrijheid 
voor de burger en de ruimte voor 
ondernemen wordt beperkt. De 
inwoners van Terschelling mogen 
niet het gevoel krijgen dat Natu-
ra2000 een knellende dwangbuis 
wordt, maar dat het een instru-
ment is dat ons ten goede komt 
om het eiland mooi te houden. 
Stikstofmaatregelen hebben ons 
de afgelopen jaren niet geholpen 
en we willen dat er zoveel als 
mogelijk wordt bevorderd dat 
nieuwe regelingen passende ont-
wikkelingen niet teveel in de weg 
zitten. Natuur, landschapsschoon 
en het authentieke karakter 
van Terschelling kan ook zonder 
knellende regelgeving worden 
behouden.

Diversiteit
Onze economie draait op toeris-
me. We zullen bij alles wat we 
doen steeds stil moeten staan 
bij de gevolgen van onze acties 
voor dat toerisme. Daarnaast 
mogen ontwikkelingen geen 
onaanvaardbare druk op de 
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leefbaarheid geven, noch vanuit 
ondernemersperspectief, noch 
vanuit bewonersperspectief. Het 
grootste deel van onze inwoners 
en beroepsbevolking is direct 
of indirect afhankelijk van het 
toerisme, en de balans voor 
onze leefbaarheid moet daar-
om bij ontwikkelingen goed in 
ogenschouw gehouden blijven. 
Wij erkennen en ondersteunen 
het belang van onze toeristische 
sector. Daarnaast is Terschelling 
gebaat bij een grotere diversiteit 
aan werkgelegenheid. Initiatie-
ven voor werk buiten de toeris-
tische sector moeten worden 
gestimuleerd. De werkgelegen-
heid in de sectoren landbouw, 
scheepvaart en visserij en enkele 
(semi-) overheidsorganisaties 
hoort bij het eiland en dient be-
houden te blijven.

Duurzame energie
Het ontwikkelen van alternatieve 
energiebronnen is een nood-
zaak waarmee we ons als eiland 
kunnen profileren en biedt het 
eiland ook economisch kansen. 
Zelfvoorzienendheid staat nog 
steeds als gezamenlijke ambitie 

genoemd, hoewel wij ons op-
recht afvragen of dat nog steeds 
een doel op zich moet zijn. Een 
dergelijk grote ambitie vraagt 
om de inzet van partijen op maar 
ook zeker buiten het eiland. De 
VVD ziet Terschelling Energie als 
een belangrijke partner in het 
ontwikkelen van nieuwe concep-
ten. 
Ook andere particuliere initia-
tieven kunnen op de steun van 
de VVD rekenen. Cofinanciering 
is daarbij een belangrijk mid-
del, maar ook het bevorderen 
van het enthousiasme bij de 
inwoners ziet de VVD als rol van 
de gemeente. De VVD wil het 
Ambitiemanifest, dat al in 2007 
is vastgesteld, herijken. Er zijn in-
middels allerlei nieuwe ontwikke-
lingen in het denken over duur-
zaamheid. Wij zien als belangrijk 
punt de komende jaren: inzetten 
op opslag in energie.   Hierna kan 
het uitvoeringsprogramma, dat 
geldig is van 2015-2018, hierop 
worden aangepast. We willen het 
gebruik van fossiele brandstoffen 
terugdringen en ondersteunen 
het ontwikkelen van alternatieve 
energiebronnen. 

Terschelling circulair
De Terschellinger economie kan 
als geen ander voordelen halen 
uit het creëren van een meer 
circulaire economie. Immers 
wat op het eiland is, kan op het 
eiland blijven. En wat op het 
eiland is hoef je niet van elders 
te halen. Er zijn initiatieven 
voor hergebruik van plastic, 
het voedsel wat hier is kan hier 
genuttigd, afval kunnen we gaan 
gebruiken als grondstof.  In het 
kader van duurzaamheid zijn hier 
nog heel wat stappen te zetten 
en heel wat kansen te pakken. 
Wij hebben ons aangesloten bij 
de organisatie Circulair Friesland 
en op die manier kunnen we 
kennis en ideeën opdoen om zo 
de mogelijkheden die er voor 
Terschelling zijn optimaal te be-
nutten. Er gebeurt al veel, maar 
het is belangrijk hier nog meer 
op in te zetten. Uiteraard willen 
we hier graag alle ondernemers 
en belanghebbende organisaties 
op Terschelling bij betrekken.



TOERISME
Essentieel belang
De VVD is zich volledig bewust 
van het grote belang van de toe-
ristische sector voor het eiland. 
Het toerisme is de kurk waarop 
het eiland drijft. Er zal blijvend 
geïnvesteerd moeten worden 
om in een veranderende econo-
mie een goede marktpositie te 
behouden. Om het belang van 
het toerisme beter te borgen, 
moet voor ieder beleidsstuk dat 
wordt geschreven, steeds de 
vraag worden gesteld over moge-
lijke gevolgen voor het toerisme 
en leefbaarheid. Het Recreatie-
platform wordt betrokken bij 
relevante beleidsvraagstukken 
en geeft gevraagd en ongevraagd 
advies aan college en raad.

Groei
Groei van toeristische voorzie-
ningen moet mogelijk zijn, maar 
dan wel met behoud of zelfs 
verbetering van de kwaliteit van 
de ruimtelijke inpassing. 

Voorkomen moet worden dat 
door overdreven voorzichtigheid 
verbeteringen onmogelijk wor-
den gemaakt. Maar we realise-
ren ons terdege dat er grenzen 
aan de groei zijn. De natuur en 
het landschap van Terschelling 
vormen de grootste trekpleister 
voor de toerist, ook dat moe-
ten we ons steeds realiseren. 
Bij nieuwe ontwikkelingen zal 
nadrukkelijk de behoefte onder-
zocht moeten worden. De VVD 
stelt voorop dat kwaliteit gaat 
voor kwantiteit. Kwaliteitsverbe-
tering en innovatie zijn onont-
beerlijk voor een de toekomst 
van Terschelling. De komst van 
toeristen is niet vanzelfsprekend. 
Het doorlopende gastenonder-
zoek, door de VVD geïnitieerd 
en nog steeds van belang, wordt 
gecontinueerd en gebruikt om te 
anticiperen op vragen van onze 
gasten.  

Toeristenbelasting
De VVD vindt dat toeristen niet 
als melkkoe van de gemeente 
moeten worden gezien. We wil-

len dat de gemeente de relatie 
tussen de toeristenbelasting 
en wat we voor de toerist doen 
glashelder verantwoordt. We 
willen de verantwoording van de 
besteding van de toeristenbelas-
ting herijken en we willen dat er 
een duidelijke link ligt met beste-
dingen ten gunste van toerisme 
en recreatie.

De VVD wil al jaren de toeristen-
belasting op een andere wijze 
innen. De voorbereidingen hier-
voor kosten tijd, maar de meeste 
voorbereidingen zijn gedaan. 
De inning hoeft dan niet meer 
worden gedaan door de logies-
verstrekkers daarmee onnodig te 
belasten. Dit systeem willen we 
nu definitief gaan invoeren en 
het komende jaar moet het sys-
teem worden geïmplementeerd. 
Als mocht blijken dat hierdoor 
meer toeristenbelasting wordt 
geïnd dan noodzakelijk dan wil 
de VVD dat de hoogte van de 
toeristenbelasting naar beneden 
toe wordt bijgesteld. 
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De VVD wil een deel van de 
reserve Recreatie benutten voor 
cofinanciering van initiatieven 
voor toerisme en recreatie die de 
aantrekkelijkheid van het eiland 
voor onze gasten en onze inwo-
ners vergroten. We willen daar 
duidelijke, bruikbare  voorwaar-
den voor opstellen. 

Promotie
De VVD wil Terschelling pro-
motors als VVV, het Onderne-
mersfonds, SET en Oerol blijven 
ondersteunen. De bestaande 
financiële ondersteuning moet 
minimaal gehandhaafd blijven. 
Op het vlak van promotie kan 
veel worden bereikt. De poli-
tiek heeft voor wat betreft het 
Ondernemersfonds een verant-
woordelijkheid en daarbij staat 
het belang voor Terschelling 
voorop. Het Ondernemersfonds 
is een belangrijke financiële 
drager voor Marketing en Pro-
motie van Terschelling. Door alle 
inspanningen blijven toeristen 
op de hoogte van de vele mo-
gelijkheden op het eiland. Een 

deel van de toeristenbelasting 
kan daarom wat de VVD betreft 
worden aangewend om promo-
tionele activiteiten van Onder-
nemersfonds, VVV, SET, Oerol en 
anderen te ondersteunen, waar-
bij samenwerking voorop staat.  

Evenementen 
De evenementenvisie is unaniem 
vastgesteld, daar kan de VVD zich 
geheel in vinden. Wij vinden dat 
het nog op te stellen toetsings-
kader geheel in de sfeer van de 
bedoeling van de evenementen-
visie zal moeten zijn. Het nog op 
te stellen toetsingskader mag de 
evenementen zoals wij die sinds 
jaar en dag kennen niet bijten. 

LANDBOUW 
EN 
LANDSCHAP
Ruimte voor boeren 
en landschap
Op Terschelling moet ruimte zijn 
voor een gezonde agrarische 
sector, die zich kan ontplooien 
binnen de randvoorwaarden die 
door rijk en provincie worden 
gesteld.
De agrarische bedrijven op 
Terschelling bepalen voor een 
belangrijk deel het karakter 
van het eiland. Allereerst is hun 
invloed op het landschap van 
groot belang. Dankzij de boeren 
is de Terschellinger polder wat 
zij is: een prachtig wijds en open 
gebied, met ongekende natuur-
waarden. Eén van de meest 
vogelrijke gebieden in Nederland 
met hier en daar een karakteris-
tieke eendenkooi.  
Dit mooie open polderlandschap 



staat ook onder druk: land-
bouwbedrijven zijn de laatste 
decennia, net als elders in ons 
land, deels geïntensiveerd en 
deze intensieve landbouw heeft 
er mede toe geleid dat we met 
een stikstofprobleem kampen. 
Daarnaast is de verzilting van het 
poldergebied een probleem.
Het recente regeerakkoord geeft 
aan op welke wijze het land-
bouwbeleid de komende jaren 
moet worden hervormd om de 
stikstofproblematiek (50% reduc-
tie in 2030) op te lossen.

Er wordt gelukkig niet meer 
gesproken over halvering van 
de veestapel, maar wel over 
gebiedsgerichte regionale tran-
sitie naar extensieve (kringloop)
landbouw met een goed ver-
dienmodel voor boeren. Land-
bouwgronden komen zo meer in 
evenwicht met de natuur mede 
met het doel de biodiversiteit te 
vergroten en weidevogels meer 
kansen te geven.
Voor al deze transitieplannen 
worden miljarden euro’s uitge-
trokken, waarbij de provincies 
t.a.v. de gebiedsgerichte aanpak 
de plannen moeten indienen.

Wellicht is het in dit kader aanne-
melijk, dat er vanuit die gebieden 
(voor ons Terschelling) zelf plan-
nen worden ontwikkeld, voor en 
door boeren, om mee te gaan 
in de noodzakelijke transitie en 
daar dan ook de financiële mid-
delen voor te creëren. De VVD 
vindt dat onze gemeente daartoe 
een faciliterende rol moet vervul-
len ter ondersteuning van onze 
boeren die zo belangrijk zijn voor 
het Terschellinger landschap.

Duurzaam
De landbouw op ons eiland is 
voor een belangrijk deel al duur-
zaam. De VVD maakt zich sterk 
voor de verdere ontwikkeling 
van een duurzame landbouw 
en duurzame ontwikkeling van 
ruimtelijk beleid. Dit moet in 
gezamenlijkheid met betrokken 
partijen en organisaties zodat het 
resultaat breed gedragen zal zijn 
door de eilander gemeenschap.

ONDERWIJS 
Samenwerking
Wat de VVD betreft samenwer-
king tussen de verschillende 

scholen, peuterspeelzaal en 
andere organisaties het sleutel-
woord. Door een toekomstige 
terugloop in het aantal leerlin-
gen is het noodzakelijk verder te 
kijken naar mogelijkheden om 
in de toekomst een kwalitatief 
en goed onderwijs op Terschel-
ling te waarborgen. Wat de VVD 
betreft blijven er in ieder geval 
basisscholen op West, Midsland 
en Hoorn, maar worden er wel 
stappen gezet naar een intensie-
vere samenwerking. 

De VVD ziet verder mogelijkhe-
den voor het voortgezet on-
derwijs om een grotere groep 
potentiële leerlingen aan te 
spreken, om meer gebruik te 
maken van moderne technolo-
gie en digitaal werken, om meer 
verbinding te leggen met zowel 
openbaar als bijzonder onderwijs 
en leerlingen meer te bieden. De 
scholen en de gemeente gaan 
beter samenwerken waar het de 
huisvesting betreft. We zorgen 
samen voor kwalitatieve en duur-
zame leslocaties, gericht op het 
onderwijs voor de toekomst.
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De initiatieven die er nu zijn voor 
wat betreft samenwerking met 
de school op Vlieland, de spe-
ciale bootverbinding tussen de 
eilanden, de initiatieven op het 
gebied van MBO-opleidingen in 
combinatie met de VMBO wor-
den door de VVD omarmd en 
verdienen ondersteuning voor de 
komende jaren. Het gebrek aan 
personeel in de toeristische sec-
tor (waaronder de horeca) moet 
worden verminderd.

Internaat /Campus MIWB
Het Maritiem Instituut Willem 
Barentsz (en het simulatorcen-
trum daarin) is belangrijk voor 
het eiland. Het biedt werkgele-
genheid aan een groot aantal 
eilanders in directe en indirecte 
zin. Daarnaast vertegenwoordi-
gen de op Terschelling ingeschre-
ven studenten van het MIWB 
ongeveer 9% van de bevolking. 
Afgestudeerden zijn ambas-
sadeurs van Terschelling. Dit 
succesvolle en hoog aangeschre-
ven hoger beroepsonderwijs ken-
merkt zich door een permanente 
uitbreiding en aanpassing van 
het onderwijs. De VVD wil dat 
het MIWB zich kan blijven profi-

leren en ontwikkelen en wil hier 
actief aan meewerken. 

Een goed lopend maritiem 
hoger onderwijs is van groot 
maatschappelijk belang voor het 
eiland. Het is dan ook een goede 
zaak dat de nieuwe Campus er 
is gekomen. De VVD vindt het 
belangrijk dat de bewoners van 
de Campus zich bewust zijn van 
hun plaats op het eiland en dat 
ze onderdeel uitmaken van de 
samenleving. Er wordt aandacht 
aan besteed dat de studenten 
met respect voor hun omgeving 
kunnen wonen, studeren en 
werken op het eiland. Er moet 
worden bekeken hoe een goed 
leef- en leerklimaat meer kan 
worden gestimuleerd. We willen 
stimuleren dat de studenten zich 
hier thuis voelen en onderdeel 
uitmaken van onze samenle-
ving. We vinden het jammer dat 
er soms sprake is van overlast 
en zien daarin een taak voor 
de WoonFriesland , het MIWB, 
Willem Barentsz Studentenver-
eniging en de gemeente om dit 
samen te voorkomen. 

Wat de VVD betreft liggen er 
kansen voor tijdelijke (perso-
neels-) huisvesting en samen-
werking met de NHLStenden 
bij de Oude Campus en het 
“gebouw op palen”. 

GEZONDHEIDSZORG 
EN 
SOCIAAL DOMEIN 
De gemeente Terschelling is niet 
in staat om alle nieuwe taken 
voor het sociaal domein zelf uit 
te voeren. De Jeugdzorg wordt 
opgepakt op provinciaal niveau, 
en de andere taken worden 
opgepakt in gezamenlijkheid met 
de vier gemeenten in Noordwest 
Fryslân (Vlieland, Harlingen, 
Waadhoeke en Terschelling). 
De gemeenteraad is echter wel 
verantwoordelijk.
De VVD zal er scherp op blijven 
toezien dat het geld voor de 
juiste doelen wordt gebruikt. 
De kwaliteit van de zorg moet 
altijd voorop staan. Er wordt veel 
gevraagd van mantelzorgers en 
vrijwilligers. Op Terschelling is 
veel betrokkenheid en mensen 



zijn bereid elkaar te helpen. Dat 
is erg mooi en heel belangrijk 
maar we kunnen niet alle zorg 
afwentelen op onze eigen inwo-
ners. Professionele ondersteu-
ning is nodig. We moeten ons 
inzetten voor mensen die op de 
een of andere manier buiten de 
boot vallen. 

De VVD vindt het verder belang-
rijk dat mantelzorgers soms ont-
last kunnen worden, mantelzor-
gers elkaar kunnen ontmoeten, 
indien nodig ontzorgd kunnen 
worden en via een budget van de 
gemeente gewaardeerd kunnen 
worden door de zorgontvanger. 
Het eilandteam speelt een cru-
ciale rol in de ondersteuning van 
mensen die zorg nodig hebben 
en is het eerste aanspreekpunt 
als het gaat om vragen op ge-
bied van werk, inkomen, zelf-
redzaamheid, meedoen in de 
samenleving, WMO, Jeugdzorg 
en verslavingsproblematiek. Het 
eilandteam pakt niet alles zelf 
op, maar zorgt er voor dat er 

passende en professionele bege-
leiding wordt ingezet. 

Om het zicht op de uitgaven te 
blijven houden is samenwerking 
met andere zorgverleners, zoals 
bijvoorbeeld huisartsen, cruciaal. 
Wat de komende jaren belangrijk 
is dat we samen met de eilanders 
de drank- en drugsproblematiek 
aanpakken. Er is een vrij exces-
sief gebruik op het eiland en daar 
willen we graag iets aan doen. 
Er ligt een plan, opgesteld met 
eilanders, en we willen daad-
krachtig aan de slag er mee.  

De VVD vindt het belangrijk dat 
ouderen op Terschelling zo lang 
mogelijk zelfstandig kunnen 
blijven wonen. Daartoe is het 
mogelijk zijn zogenaamde Kan-
goeroe-woningen te realiseren. 
Dit is binnen landelijke wetgeving 
toegestaan, maar ook met een 
tijdelijke vergunning kunnen er 
mogelijkheden worden gerea-
liseerd. Ouderen hebben recht 
op een mooie oude dag die met 

hulp van het eilandteam, (lokale) 
professionele zorg, mantelzor-
gers en vrijwilligers gerealiseerd 
kan worden. De VVD ondersteunt 
graag de Terschellinger tradities 
die voor ouderen belangrijk zijn.
De zorg moet zoveel als mogelijk 
in de omgeving verleend kunnen 
worden. Daarbij moet volgens 
de VVD steeds bij aanbestedin-
gen rekening worden gehouden 
met de mogelijkheid via eilander 
zorgverleners zorg te kunnen bie-
den. Een ander belangrijk instru-
ment is Telezorg: vanaf het eiland 
samen met de huisarts digitaal 
direct in contact met zorgverle-
ners aan de wal kunnen zijn. De 
VVD wil daaraan actief bijdragen 
indien nodig. Ten derde vindt de 
VVD het belangrijk dat er meer 
mogelijkheden op het eiland 
komen om verpleegzorg op het 
eiland te verlenen. Soms is er 
acuut een ziekenkamer nodig. 
Wij willen onderzoeken wat de 
mogelijkheden hier voor zijn en 
hoe we hier invulling aan kunnen 
geven. 
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Niet iedereen op Terschelling 
is welvarend. We vinden het 
belangrijk dat mensen die een 
steuntje in de rug nodig hebben 
dat ook krijgen. We vinden het 
belangrijk dat iedereen mee kan 
doen. Om er voor te zorgen dat 
ook kinderen mee kunnen doen 
promoten we actief de moge-
lijkheden van Stichting Leer-
geld. Verder is er aandacht voor 
verborgen armoede en proberen 
we er voor te zorgen dat mensen 
toch gebruik gaan maken van de 
mogelijkheden die de gemeente 
al biedt. En daar waar mensen 
moeite hebben om hun financi-
en op orde te krijgen is er hulp 
mogelijk door het PING-loket of 
budgetcoachen in te schakelen. 

SPORT EN 
CULTUUR
Sport
Sport is belangrijk voor gezond-
heid en voor sociale contacten. 
Dankzij het toerisme kunnen we 
financiën inzetten voor sport-
voorzieningen zoals het zwem-
bad die we anders als kleine 
gemeente niet hadden kunnen 
financieren. De gemeente heeft 
een belangrijke taak als het gaat 
om het ondersteunen van vereni-
gingen die de sportvoorzieningen 
in standhouden en uitbreiden. 
De VVD wil investeren in sport-
voorzieningen: achterstand in-
halen op beheer en onderhoud, 
uitbreiden en vervangen van 
huidige sportaccommodaties.

Er is een investering nodig voor 
een betere overdekte sporthal. 
Een verbeterde en duurzame 
sporthal is een noodzaak voor 

een goede sportbeoefening, 
waardoor volleybal, padel en 
andere zaalsporten mogelijk zijn. 
Verder willen we ‘Multi sport 
courts’ realiseren in Hoorn, 
Midsland en West-Terschelling. 
De scholen kunnen er gebruik 
van maken en buiten schooltijd 
zijn ze ook toegankelijk voor met 
name jongeren. Want hoe dich-
ter bij huis, hoe meer de sport-
beoefening toeneemt. 

De ongeorganiseerde buiten-
sport neemt nog steeds toe. 
Denk aan hardlopen, mountain-
biken, bootcamp, enzovoorts. 
Ook daarin willen we wat gaan 
betekenen, door bijvoorbeeld 
het aanleggen van buiten fit-
ness toestellen en mountainbike 
routes.
Ook voor de huidige sportver-
enigingen willen we iets doen. 
Deze verenigingen dragen enorm 
bij aan de leefbaarheid op ons 
eiland en aan de gezondheid 
van onze inwoners. Deze in-
spanningen zouden moeten 



worden gewaardeerd met een 
waarderingssubsidie. Waarmee 
deze verenigingen dan weer een 
kwaliteitsimpuls kunnen geven 
aan de desbetreffende sporten.
Door middel van het sportak-
koord zullen er gesprekken 
plaatsvinden met de betreffende 
stakeholders. We willen weten 
waar knelpunten liggen, wat 
er nodig is en waar we kunnen 
helpen.

Wat de VVD betreft is de komst 
van een golfbaan een mooie aan-
vulling op de sportvoorzieningen 
op Terschelling. Zowel voor de 
eilanders als voor de toeristen. 
De initiatieven die er nu zijn, met 
een natuurgolfbaan op West, 
juicht de VVD toe. De VVD vindt 
dat er middelen vanuit de toeris-
tenbelasting ingezet kunnen wor-
den om boscompensatie mee te 
financieren, zodat de realisatie 
een feit kan worden. 

Paardrijden is een belangrijke 
sport op ons eiland. De VVD wil 
meewerken aan een oplossing 

waardoor het weer mogelijk 
wordt voor kinderen en volwas-
senen zonder eigen paard om 
paardrijles te krijgen op Ter-
schelling en om de gelegenheid 
te hebben in een binnenbak te 
rijden. 

Voor wat betreft Hoorn zien wij 
kansen door het dorpshuis te 
verplaatsen naar de omgeving 
van de basisschool. De komende 
periode willen wij hier gedegen 
onderzoek naar doen, in goed 
overleg met belanghebbenden 
en bewoners. 

Tot slot: Terschelling leent zich 
natuurlijk bij uitstek voor sporten 
op het strand. De VVD wil inzet-
ten op het legaliseren van ruim-
tes voor diverse sportactiviteiten 
op het strand, zoals voor het sur-
fen, kitesurfen en strandzeilen, in 
de nabijheid van de strandover-
gangen. We willen verder inzet-
ten op het plaatsen van beach-
volleybal veldjes, beachvoetbal, 
en andere strandsporten. 
Op deze manier krijgen we 

Terschelling in beweging en dat 
is goed voor de fitheid en ge-
zondheid van Terschellingers en 
gasten. Buitenactiviteiten ver-
groten de aantrekkelijkheid van 
Terschelling voor toeristen. Met 
een gezonde leefstijl en leefom-
geving neemt ook de druk op de 
zorg af. 

Musea
De tonnenloods kan een unie-
ke plek worden om ons eiland, 
het landschap, onze cultuur, het 
Werelderfgoed Waddenzee en 
de activiteiten daaromheen te 
presenteren. De VVD staat achter 
de voorgenomen investering en 
een jaarlijkse exploitatiebijdrage 
vanuit de gemeente voor het 
verplaatsen van de museale 
functie van het CNL naar de Ton-
nenloods. De samenwerking met 
andere partijen, zoals uiteraard 
RWS als eigenaar van de Tonnen-
loods, maar ook SBB en VVV en 
eventueel andere partijen (zoals 
Oerol) is voor de VVD daarbij 
belangrijk. Natuureducatie, infor-



matie, cultuur en de start van de 
ontdekking van het eiland komen 
hierdoor bij elkaar. Hiermee is 
een modern nieuw informatie- 
en beleefcentrum binnen hand-
bereik voor Terschelling. 

Cultuurhistorie
De VVD vindt aandacht voor 
cultuurhistorie belangrijk. Be-
houd van kennis van de historie 
en taal verdient de steun van 
de gemeente. De VVD is een 
voorstander van het behoud 
van cultuurhistorische waarden 
op het eiland, zoals turfdôbes, 
stuifdijken, kapen en graslanden 
in de duinen. Ook De Stichting 
Bunkerbehoud en andere cul-
tuurhistorische projecten zijn 
belangrijk voor Terschellingers 
en haar gasten. De VVD is voor-
stander om te blijven investeren 
in het Behouden Huys en andere 
cultuurdragers van Terschelling. 

VERKEER, 
VERVOER 
EN WATER
Haven
Het Havengebied, inclusief de 
Willem Barentsz-kade, en de 
uitwerking van de havenvisie zal 
de komende jaren het grootste 
infrastructurele project zijn van 
de gemeente Terschelling. De 
VVD wil dat de uitwerking van de 
havenvisie adequaat wordt opge-
pakt. Het uitwerkingsprogramma 
is wat de VVD betreft een dyna-
misch document. 
De VVD wil graag het initiatief tot 
het verplaatsen van de terminal 
zo snel als mogelijk van de grond 
trekken, zodat de toegang vanaf 
de boten dichter bij de terminal 
komt, er een overdekte passage 
naar de boten kan worden gere-
aliseerd en de verdere ontwikke-
ling van het haventerrein gestart 

kan worden. 
Het realiseren van een tweede, 
alternatieve brug is belangrijk om 
er voor te zorgen dat het eiland 
te allen tijde toegankelijk is, ook 
bij calamiteiten met de eerste 
brug. Het goederenvervoer 
brengt met zich dat een tweede 
brug belangrijk gaat worden. De 
VVD ziet hierin een taak voor 
RWS en wil via de contacten met 
Den Haag inzetten om hiervoor 
de benodigde financiële ruimte 
krijgen. 
We willen onderzoeken welke 
mogelijkheden er zijn om het 
fietsverkeer en het autoverkeer 
op de WB-kade meer van elkaar 
te scheiden, zodat er een beter 
gevoel van veiligheid ontstaat.  
Om te komen tot uiteindelijke 
goede oplossingen rond ver-
keerstromen en invulling van het 
havenplein willen wij deskun-
digheid op logistiek en verkeer-
stechnisch gebied inhuren. 
De VVD wil voor de uiteindelijke 
invulling van het haventerrein 
een authentieke traditionele 



uitstraling, passend bij de oude 
dorpskern. We willen daarom 
een adequate opvolging van de 
plannen zoals die nu zijn gepre-
senteerd. 

De veerverbinding
De veerverbinding is de levens-
ader voor Terschelling: het is 
de brug tussen het eiland en de 
vaste wal. De VVD wil werken 
aan meer bewustzijn in Den 
Haag voor het belang van deze 
levensader. De concessieverle-
ning heeft slechts betrekking 
op personenvervoer, maar de 
veerdienst is ook verantwoorde-
lijk voor vervoer van auto’s en 
vracht. Er ontstaat een rechts-
ongelijkheid met mensen op de 
wal. De provinciale en landelijke 
overheid investeert daar in we-
gen en dat kost de burger niets 
extra. Eilanders en onze gasten 
moeten echter wel voor de 
veerboot extra betalen voor het 
transport van vracht en auto’s. 
De VVD wil zich sterk maken in 
Den Haag en inzetten op meer 
investering vanuit het Rijk voor 
onze levensader, de veerverbin-

ding. Dit kan ook betekenen dat 
er een tweede brug moet komen 
speciaal voor vrachtvervoer. De 
extra kosten daarvan mogen niet 
langer bij de eilandbewoners en 
hun gasten terechtkomen. Dit 
geldt ook voor studenten. De 
OV-jaarkaart moet daarom wat 
ons betreft ook door het Rijk 
worden toegekend voor vervoer 
via de veerverbinding. Tijdens de 
Corona-periode is de veerdienst 
al door het Rijk als Openbaar 
Vervoer benoemd, dan moet dat 
ook gelden voor de ov-jaarkaart. 
We zullen daar in Den Haag voor 
blijven pleiten.

De door het Rijk verplichte Raad 
van Advies moet wat de VVD be-
treft beter worden gefaciliteerd 
door Rijk en de rederij, zowel 
financieel als op inhoud. De Raad 
van Advies moet zijn belangrij-
ke taak voor het eiland beter 
en transparanter kunnen gaan 
uitvoeren. 
De bagageafhandeling van en 
naar Terschelling verdient meer 
aandacht. Een betere bagageaf-
handeling leidt tot meer gemak 

bij onze gasten en mogelijk zelfs 
tot een afname van het mee-
nemen van de “rijdende koffer” 
naar het eiland: de auto. Wij 
willen samen met de gemeente 
Harlingen, gemeente Vlieland, 
de Provincie Fryslan en rederij 
Doeksen hiervoor actief naar 
oplossingen zoeken. 

Fietspaden
Gevaarlijke situaties in het fiets-
padennetwerk moeten worden 
opgelost evenals gevaarlijke situ-
aties voor fietsers op de weg. De 
VVD is een voorstander van ver-
betering van het fietspadennet 
in de duinen echter op een wijze 
die in harmonie is met natuur 
en landschap.  De paden moe-
ten goed begaanbaar blijven. 
Regelmatig onderhoud is daar-
voor noodzakelijk. Voor de VVD 
zijn bredere en beter te onder-
houden fietspaden (beton) een 
must. Daar moet de gemeente 
(en SBB) meer in investeren.  

Strandrijden 
Het strandrijden is een belangrijk 
eilander gebruik. We merken dat 
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er de laatste jaren discussie is 
ontstaan over de wijze waarop 
de vergunningen worden ver-
leend. Wij willen graag in samen-
spraak met de eilander strand-
gebruikers komen tot betere 
afspraken. 

Veiligheid in dorpen  
De VVD is een voorstander van 
betaalbare verkeersremmende 
maatregelen in de dorpen op de 
hoofdweg om de veiligheid van 
de inwoners van de dorpen te 
vergroten. We willen geen inge-
wikkelde en dure aanpassingen 
aan wegen, maar pragmatische 
en simpele verkeersremmers. 
Zogenaamde Shared Spaces 
(gedeeld ruimtegebruik door 
voetgangers, fietsers en ander 
verkeer) is wat de VVD betreft 
een achterhaald concept vanwe-
ge de subjectieve veiligheid.
De VVD vindt dat er te weinig 
uniformiteit is in de uitstraling 
van de wegen. Maximale snel-
heden komen niet overeen met 
de voorgeschreven wegindeling: 
maximaal 50 km/uur op een 
weg met een uitstraling van 

80 km/uur, foutieve of ondui-
delijke belijningen bij diverse 
maximale snelheden. Met name 
oudere automobilisten voelen 
zich bij nat of donker weer niet 
veilig op de Hoofdweg omdat 
de midden-belijning ontbreekt 
en de zijbelijning niet goed is 
onderhouden. De VVD wil de 
wegmarkering en uitstraling op 
de Hoofdweg aanpassen zodat 
(ook oudere) weggebruikers zich 
veilig voelen. Er is een onderzoek 
nodig naar een goed verkeersre-
gime op Terschelling. 

Parkeren
Als de inwoners van Terschelling 
vinden dat er een parkeerpro-
bleem is op Terschelling, dan 
moet daar een goedkope, hel-
dere en simpele oplossing voor 
komen. Het grootste probleem 
doet zich daarbij voor in de 
zomer op West-Terschelling. De 
VVD wil alleen oplossingen die 
geen nieuwe problemen veroor-
zaken, slechts symbolisch helpen 
of onvriendelijk voor bewoners 
zijn. Dus geen eilandvignet, geen 
betaald parkeren, maar wel 

maatregelen die er voor zorgen 
dat langparkeerders niet onnodig 
lang bij de haven parkeren. Dit 
kan overigens wel betekenen dat 
er bij lang verblijf op het haven-
terrein betaald moet worden. 

Glasvezel
Tot de infrastructuur op Terschel-
ling behoort zeker de digitale 
infrastructuur. Die is op dit mo-
ment onvoldoende en onder de 
maat. Zowel voor het toerisme 
als voor het toenemende werken 
op afstand, voor onderwijs, voor 
een goedwerkende gezondheids-
zorg en voor onze openbare 
orde en veiligheid is een goed en 
snelwerkend internet essentieel.  
De VVD wil er bij de provincie en 
providers op blijven inzetten dat 
er meegewerkt wordt aan het 
verbinden op het glasvezelnet 
van heel Terschelling. De ge-
meente moet daarin ook haar ei-
gen verantwoordelijkheid nemen 
en de VVD wil daar zeker in gaan 
investeren als dat nodig is. 



DE ROL 
VAN DE 
GEMEENTE
Samen met de eilanders
De VVD wil de eilanders zelf 
meer ruimte geven en verant-
woordelijkheid te dragen. Wij 
vormen als politieke partij daar-
bij graag de verbinding tussen 
het gemeentelijk bestuur en de 
Terschellingers. Wij staan voor 
een gemeente die wordt geken-
merkt door vrijheid, openheid, 
transparantie en betrokkenheid. 
Inwoners worden goed geïn-
formeerd en worden betrokken 
als gesprekspartner. Wij zijn 
voorstander van burgerpanels, 
bijvoorbeeld jongeren of andere 
doelgroepen, die de gemeente 
gevraagd en ongevraagd van 
advies kunnen dienen. 

De gemeente informeert, vraagt 
meningen en praat met eilan-
ders. We hebben de afgelopen 
periode een aanzet gedaan om 
inwoners beter te betrekken 
bij de voorbereiding van beleid 
en plannen. We willen dat de 
gemeente eerder bewoners en 
belanghebbenden raadpleegt en 
informeert, voorafgaand aan be-
handeling in de gemeenteraad.
 
De bijeenkomsten “Et er oer ha” 
kunnen beter worden benut. 
Er zou daar wat de VVD betreft 
meer discussie over onderwer-
pen kunnen plaatsvinden, zodat 
initiatiefnemers beter het draag-
vlak kunnen inschatten en goede 
tips kunnen krijgen voor het 
vervolg van hun plannen. We wil-
len dat die bijeenkomsten beter 
gefaciliteerd, beter voorbereid 
en beter benut gaan worden. 

De VVD vindt het belangrijk om 
in gesprek te blijven met elkaar. 

We willen voorkomen dat tra-
jecten eindigen in ellenlange, 
kostbare procedures, die vaak 
alleen maar verliezers opleveren. 
Mediation is inmiddels toege-
past en willen wij voortzetten. 
Het ondernemersspreekuur en 
het bewonersspreekuur, waarbij 
inwoners en ondernemers in 
gesprek kunnen met het college, 
willen wij nog meer promoten 
en stimuleren. Voor de contac-
ten met ondernemers willen wij 
graag een ambtenaar in de rol 
van bedrijvencontactfunctionaris.
Het digitale werken wordt steeds 
belangrijker, dan hebben we 
kunnen merken in Corona-tijd. 
Wij willen de systemen van de 
gemeente waarmee gewerkt 
wordt adequaat en optimaal 
inrichten voor de toekomst. Ook 
digitaal moet de dienstverlening 
van de gemeente op orde zijn. 
Er kan goed op afstand gewerkt 
worden, thuiswerken wordt een 
logisch onderdeel van de werk-
wijze.

Dienstverlening
De gemeente is dienstbaar. De 
gemeente is een serviceorgani-
satie waar de inwoners terecht 
kunnen voor rijbewijzen, pas-

poorten en vergunningen. De 
gemeente biedt de mogelijkheid 
om persoonlijke afspraken te ma-
ken, zowel fysiek als digitaal. 
Ambtenaren zijn dienstverleners, 
en zijn dus ‘gewoon’ vriendelijk 
en actief mee¬denkend met de 
inwoners. Er wordt op tijd en in 
respectvolle, begrijpelijke taal ge-
antwoord op brieven, e-mail en 
telefonische gesprekken. Infor-
matie vanuit het gemeentehuis 
moet volledig zijn. 

Om onze ambities waar te maken 
vinden wij het vanzelfsprekend 
dat de gemeente beschikt over 
een gemotiveerde, deskundige 
en flexibele ambtelijk organisatie. 
Verder vinden wij het noodzake-
lijk dat de medewerkers affiniteit 
hebben met het eiland en met 
het toeristische karakter van 
onze gemeente. Daarbij gaat het 
om deskundigheid en professi-
onaliteit, toegesneden op onze 
specifieke eilander situatie en 
om medewerkers die begrijpen 
wat onze inwoners en onderne-
mers beweegt en nodig hebben.
 De gemeente profileert zich 
als een aantrekkelijke werkge-
ver door middel van een goed 
personeels¬beleid met een actief 
scholingsbeleid, een leeftijdsbe-
wust personeelsbeleid, flexibele 
werktijden en loopbaanbeleid. 



Wij willen door mogelijkheden te 
creëren voor jonge medewerkers 
de diversiteit en continuïteit in 
de ambtelijke organisatie verster-
ken. Wij willen daarnaast dat de 
gemeente haar verantwoordelijk-
heid neemt als maatschappelijk 
verantwoord “ondernemer” door 
middel van het aanbieden van 
werkervaringsplekken en maat-
schappelijke stages, waarmee zij 
mensen in de gelegenheid stelt 
werkervaring op te doen en zich 
te ontwikkelen, via beschut wer-
ken en plekken voor mensen met 
een afstand tot de arbeidsmarkt.

Samenwerking
De gemeente Terschelling is 
kwetsbaar in haar voortbestaan 
als zelfstandige gemeente. De 
VVD wil haar ogen niet sluiten 
voor de druk die de uitvoering 
van de vele taken legt op de 
organisatie en het gemeentelijke 
bestuur. Wij kunnen deze taken 
als kleine gemeente niet alle-
maal zelf uitvoeren. We willen 
intensief samenwerken met de 
andere Waddeneilanden. Daar-
bij is een nauwere ambtelijke 
samenwerking wat ons betreft 
bespreekbaar, zonder dat de 
eigenheid van Terschelling wordt 
aangetast. Daarnaast blijven 
we voor wat betreft het sociale 
domein samenwerken met de 
walgemeenten. Ook andere ge-
meenschappelijke regelingen zijn 
voor een ons een middel om op-
timaal onze inwoners te kunnen 
bedienen en onze service op peil 
te houden. We moeten ons zelf 
steeds de vraag blijven stellen 
hoe we genoeg bestuurskracht 
en uitvoeringskracht hebben om 
onze taken voor de inwoners 
goed uit te kunnen voeren.

Financieel beleid
De VVD wil niet meer geld uitge-
ven dan strikt nodig is binnen de 

beschikbare financiële ruimte. 
Wij zijn ons ervan bewust dat 
iedere euro die de gemeente uit-
geeft uit belastinggeld komt en 
dat we dat als burgers met elkaar 
moeten opbrengen. De VVD wil 
een gemeente die verantwoord 
omgaat met de haar toever-
trouwde middelen. 
“Eerst verdienen en dan uit-
geven” blijft ons motto. Het 
terugdringen van de overheids-
uitgaven gaat voor verhoging van 
belastingen.

Veiligheid
De VVD hecht er grote waarde 
aan dat de inwoners van Ter-
schelling en haar gasten zich 
veilig kunnen blijven voelen. De 
brandweer en de politie moeten 
op het huidige niveau beschik-
baar blijven. De veiligheid van 
de inwoners en badgasten op 
Terschelling is een overheidstaak. 
Voor de extra zomerbeveiliging 
willen we als gemeente mee 
blijven betalen. Als het gaat om 
acute zorgverlening in noodsitua-
ties, moeten we aandacht blijven 
vragen voor de eilandsituatie. 
Zo vindt de VVD dat medische 
zorg voldoende moet zijn om 

bij urgente situaties meteen te 
kunnen handelen. 
De brandweer verdient aan-
dacht. Vrijwilligers zijn daarbij 
belangrijk, maar ook de huisves-
ting van de brandweer. De kazer-
ne op West zal volgens de VVD 
vervangen moeten worden op 
een locatie die goed toeganke-
lijk is en garant staat voor snelle 
aanrijtijden.

Veiligheid is wat de VVD betreft 
ook de beveiliging tegen de zee. 
Dynamisch kustbeheer mag niet 
ten koste gaan van belangrijke 
voorzieningen voor de eilanders 
en onze gasten en het is belang-
rijk de eilanders hierbij steeds 
goed te betrekken. De VVD ziet 
kweldergroei als belangrijke 
methode en dat moet prioriteit 
hebben boven aanleg van meer 
of hogere dijken. Er moet aan-
dacht komen vanuit het Rijk voor 
de bescherming van ons ha-
venterrein en West-Terschelling 
tegen het water, zowel financieel 
(Garantiefonds) als uitvoerend. 
Wij zullen ons daar als VVD sterk 
voor maken.   



Handhaving
Het handhavingsbeleid heeft 
continu aandacht. Wij willen niet 
aan symptoombestrijding doen, 
maar daadwerkelijk problemen 
oplossen. Handhaving is geen 
doel op zich, maar een middel 
om ongewenst gedrag, overlast 
en ongewenst handelen te voor-
komen. Overigens vinden wij het 
normaal dat inwoners zich er van 
bewust zijn wanneer ze iemand 
tot last zijn of overtredingen ple-
gen en moeten ze daarop aange-
sproken worden. De vrijheid van 
de een vindt zijn begrenzing in 
de vrijheid van een ander.
We werken met een handha-
vingsjaarprogramma. Daarbij 
moet de ernst van de zaak de 
prioriteiten in de handhaving 
bepalen.  Woonhuizen bestemd 
voor permanente bewoning zijn 
om in te wonen en niet om spo-
radisch in te recreëren, dat is wat 
ons betreft prioriteit nummer 1. 
Ruimte om ook kleine zaken snel 
en flexibel aan te pakken als iets 
tot irritatie bij inwoners leidt 
willen wij daarbij niet vergeten. 
Toch vindt de VVD dat we niet 
achter elke heg een BOA hoeven 
te hebben en niet het hele eiland 
vol moeten zetten met verbods-
borden. De VVD hecht net als 
de eilanders aan vrijheid van 
leven. Het geld dat we daaraan 
besteden kunnen we beter voor 
positieve dingen inzetten. We 
moeten normaal doen met el-
kaar. En is er echt een probleem 
dan wordt er ingegrepen. 
De politie heeft daarbij ook een 
rol. Bemiddeling en mediation 
blijven onderdeel van het hand-
havingstraject. 
In horeca-concentratiegebieden 
is het belangrijk dat gemeente, 
beveiliging en politie, omwonen-
den en ondernemers met elkaar 
in gesprek gaan en blijven en 
gezamenlijk verantwoordelijk-
heid voelen om de overlast te 

beperken en het gebied aantrek-
kelijk te houden voor bewoners 
en toeristen. 

Omgevingswet
De gemeente moet zich goed 
voorbereiden op de nieuwe 
Omgevingswet. De Omgevings-
wet wordt landelijk gezien als de 
grootste operatie sinds jaren. De 
Omgevingswet gaat meer gemak 
bieden voor inwoners en onder-
nemers en het Omgevingsplan 
(vervanger van het bestemmings-
plan) moet duidelijk maken wat 
op een locatie wel of niet kan. 
Er verandert veel wat betreft de 
wijze waarop we in de toekomst 
met een ingediend initiatief om 
gaan: wat willen initiatiefnemers, 
welke informatie is nodig en wat 
is de samenhang met beleid? De 
ambtelijke organisatie moet hier-
op goed voorbereid zijn en daar 
moet de komende jaren concreet 
aan gewerkt worden, gezien de 
grote veranderingen die deze 
wet brengt. Ook de gemeente-
raad, het college en belangheb-
bende partijen moeten goed 
inzicht krijgen in hoe met 

de Omgevingswet moet worden 
omgegaan. De visie op de ont-
wikkeling van Terschelling zal 
niet veranderen door invoering 
van de Omgevingswet, maar we 
zullen wel moeten kijken hoe we 
de intentie van de Omgevingswet 
zo goed mogelijk kunnen invullen 
op Terschelling. 

Tot Slot
De VVD Terschelling ziet de toekomst van ons mooie eiland 
met vertrouwen tegemoet. Wij willen graag bestuurlijk verder 
bouwen aan het goede voor alle bewoners van en onderne-
mers op Terschelling. De VVD-kandidaten genoemd op de ver-
kiezingslijst staan er borg voor zoveel mogelijk van de plannen 
te realiseren. 
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